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Protokół nr 1/2024 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych Rady Gminy Mszana 

w dniu 20 maja 2024 r. 

Obrady rozpocz ęto 20 maja 2024 r. o godz. 14:30, a zako ńczono o godz. 16:50 
tego samego dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 7 z 7 członków Komisji. Obrady były prawomocne. 
Obecni: 

1. Radna Mura Ilona - Przewodnicząca Komisji 
2. Radny Bura Roman - Członek Komisji 
3. Radna Cieślik Marta - Członek Komisji 
4. Radny Liśnikowski Marek - Członek Komisji 
5. Radny Rduch Krzysztof - Członek Komisji 
6. Radna Wawrzyczny Ewa - Członek Komisji 
7. Radny Wita Alojzy - Członek Komisji. 

Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie. 
W posiedzeniu, oprócz radnych, wzięli również udział: Sekretarz Gminy Joanna Szymańska, 
Zastępca Wójta Błażej Tatarczyk, Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, kierownicy i 
pracownicy Urzędu Gminy, a także Radny Piotr Kuczera.  
Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 

Punkt 1. Otwarcie posiedzenia 
Posiedzenie otworzyła i poprowadziła Przewodnicząca Komisji Pani Ilona Mura. Po 
stwierdzeniu prawomocności obrad powitała radnych i gości i przedstawiła porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Wybór wiceprzewodniczącego Komisji. 
3. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej i ocena zasobów pomocy 

społecznej za 2023 rok. 
4. Wsparcie osób niepełnosprawnych – informacja OPS. 
5. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Mszana z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego za 2023 rok. 

6. Sprawy bieżące. 
7. Zakończenie posiedzenia. 

Pkt 2. Wybór wiceprzewodnicz ącego Komisji 
Prowadząca obrady poinformowała, że zgodnie ze Statutem Gminy wiceprzewodniczącego 
Komisji stałej wybierają członkowie komisji na pierwszym posiedzeniu. 
Zgłoszono 1 kandydaturę: Marta Cieślik. Radna wyraziła zgodę. 
Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie. 
Jednogłośnie Wiceprzewodniczącą Komisji została wybrana Radna Marta Cieślik. 
 

Pkt 3. Sprawozdanie z działalno ści Ośrodka Pomocy Społecznej 
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej i ocenę zasobów pomocy społecznej 
za 2023 rok radni otrzymali w materiałach.  
Sprawozdanie i Ocena zasobów pomocy społecznej stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Najważniejsze dane, z uwzględnieniem działalności Świetlicy Środowiskowej, przekazała 
Kierownik Ośrodka, pani Mirela Ledwoń. 
 

Pytania zadawali: 

• Radna Ewa Wawrzyczny: czy osoba ubiegająca się o opaskę bezpieczeństwa musi mieć 
stwierdzaną chorobę?  

• Odpowiedzi udzieliła Pani Kierownik OPS Mirela Ledwoń – nie musi być stwierdzona 
choroba, mogą się ubiegać osoby samotne, schorowane po 65 roku życia z terenu gminy 
Mszana. 

• Radny Piotr Kuczera zadał pytanie: kto może zostać asystentem osoby 
niepełnosprawnej? 

• Odpowiedzi udzieliła Pani Kierownik OPS – asystentem osobistym osoby z 
niepełnosprawnością nie może być osoba w pierwszej linii pokrewieństwa, natomiast 
asystentem może zostać osoba niespokrewniona np.: szwagier, szwagierka, sąsiadka. Na 
pytanie Pana Piotra Kuczery czy asystentem osobisty osoby z niepełnosprawnością może 
być kuzyn, Pani Kierownik odpowiedziała, iż przygotuje dokładną informację dotyczącą 
pokrewieństwa asystenta z osobą niepełnosprawną na następne spotkanie. 

• Na pytanie Radnego Alojzego Wita: czy i komu Ośrodek Pomocy Społecznej udziela 
wsparcia przy zakupie opału do ogrzewania, Pani Kierownik odpowiedziała – udzielamy 
wsparcia przy zakupie opału (węgla, drewna) szczegółowo analizując sytuację finansową 
rodziny. Zawsze ważne jest dobro rodziny i jej możliwości jak i możliwości Ośrodka. Jeżeli 
osoba/rodzina ogrzewa się piecykiem elektrycznym, to Ośrodek analizuje jaka forma 
ogrzewania dla rodziny jest najkorzystniejsza zwracając uwagę również na środki 
finansowe jakimi Ośrodek dysponuje. Jeżeli najbardziej korzystną alternatywą jest 
ogrzewanie piecykiem węglowym, wówczas przyznajemy takie wsparcie. 

• Na pytanie Radnego Alojzego Wita: jaka była całkowita kwota budżetu na rok 2023? 
Kierownik OPS M. Ledwoń odpowiedziała – 5.390.876,00 zł. 

• Radny Alojzy Wita zadał pytanie, czy Niebieska Karta to działanie OPS? Ile osób  
w gminie ma niebieska kartę, ile rodzin udało się uratować na przestrzeni ostatnich lat? 

• Pani Kierownik odpowiedziała: Wójt powołuje Zespół Interdyscyplinarny, który zajmuje 
się przemocą w rodzinie. Co do ilości wydanych „Niebieskich Kart” Kierownik 
poinformowała, iż sprawozdanie obejmuje okres za zeszły rok, odpowiedź przygotuje na 
następną komisję. 

Więcej pytań nie było. 

Pkt 4. Wsparcie osób niepełnosprawnych 

Informację o formach wsparcia osób niepełnosprawnych w gminie przedstawiła również pani 
Mirela Ledwoń. 
Pytania zadawali: 

• Radny Alojzy Wita: Czy OPS sprawdza kryteria dochodowe i majątek osób kierowanych 
do DPS? 

• Pani Kierownik odpowiedziała – każda osoba kierowana do domu pomocy społecznej 
Pracownik socjalny ma obowiązek przeprowadzić wywiad środowiskowy oraz zebrania 
wszelkich dokumentów niezbędnych w celu ustalenia odpłatności za pobyt mieszkańca w 
domu pomocy społecznej. Tak, OPS między innymi sprawdza kryterium dochodowe i 
majątek osób kierowanych do DPS. 

• Na pytanie Radnego A. Wita: kto decyduje o przyznaniu ilości godzin dla asystenta osoby 
niepełnosprawnej, Kierownik M. Ledwoń odpowiedziała – osoba niepełnosprawna/ 
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opiekun składa wniosek do OPS z proponowanym asystentem osobistym osoby z 
niepełnosprawnością oraz proponowaną liczbą godzin. Po analizie sytuacji rodzinnej oraz 
potrzeb, zapotrzebowanie kierujemy do Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego po ich 
weryfikacji przydzielone są nam godziny, które rozdysponowujemy na podstawie 
wniosków złożonych przez os. niepełnosprawne/opiekunów. Jeżeli zebrana liczba godzin 
na podstawie złożonych wniosków jest wyższa od przyznanych przez Województwo 
wówczas komisja w Ośrodku decyduje o ilości przyznanych godzin, mając na uwadze 
potrzeby wnioskodawców oraz stan ich zdrowia. 

• Na pytanie Radnego Piotra Kuczery, czy zasiłek opiekuńczy i  świadczenie pielęgnacyjne 
jest finansowane z budżetu państwa Kierownik OPS odpowiedziała: tak, w całości jest 
finansowane z budżetu państwa.  

• Na pytanie Pana Radnego Kuczery – czy asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością 
pobierający środki pieniężne w edycji 2024  musi odprowadzać składki i podatek, 
Kierownik M. Ledwoń odpowiedziała – tak, środki pochodzą z Funduszu 
Solidarnościowego. Z asystentem osoby niepełnosprawnej zawierana jest umowa 
zlecenie, w sytuacji gdy ta osoba świadczy usługi w innych firmach i otrzymuje z tego 
tytułu co najmniej minimalne wynagrodzenie wówczas odprowadzane są tylko składki 
zdrowotne. 

• Na pytanie Radnego Kuczery ile osób z orzeczeniem o niepełnosprawności zamieszkuje w 
gminie, Pani  M. Ledwoń odpowiedziała - nie ma takich danych i statystyk, Ośrodek 
posiada dane tylko o liczbie osób niepełnosprawnych korzystających z pomocy OPS. 

• Na pytanie Radnego A. Wita: jakie ubezpieczenie od zarobku jest odprowadzane osobie, 
która pobiera świadczenie za opiekę przy osobie niepełnosprawnej oraz kto pokrywa to 
ubezpieczenie, Pani Kierownik odpowiedziała: środki pochodzą z budżetu państwa. 
Wysokość zostanie sprawdzona i przedstawiona w formie pisemnej. 

Więcej pytań nie było. 

Pkt 5. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy  

Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Mszana z Organizacjami 
Pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 
2023 rok  radni otrzymali w materiałach. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Omówił go insp. Piotr Hajski, odpowiedzialny za kontakty z organizacjami pozarządowymi.   
Pytań nie było. 

Pkt 6. Sprawy bieżące 

W tym punkcie Przewodnicząca Komisji omówiła plan pracy Komisji do końca bieżącego 
roku. W związku z nową kadencją Rady, zgodnie z zapisami w Statucie Gminy, komisja 
powinna ustalić plan pracy w ciągu trzech miesięcy od rozpoczęcia kadencji.  
Zaproponowano, aby do planu pracy przyjąć sprawy, które zostały zaplanowane na ten rok w 
ostatniej uchwale. Są to:  
1. czerwiec 2024 r. 

− Informacja o przygotowanej ofercie placówek kultury i sportu na wakacje (udział 
dyrektorów placówek).  

− Rekrutacja do przedszkoli.  

− Sprawy bieżące.    
2. sierpień 2024 r.  

− Stan przygotowania placówek oświatowych do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 
2024/2025 (udział dyrektorów jednostek).   
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− Informacje na temat arkuszy organizacyjnych placówek oświatowych z terenu 
Gminy Mszana na rok 2024/2025 (udział dyrektorów jednostek).  

− Edukacja ekologiczna - informacja gminnego eko-doradcy.  

− Sprawy bieżące.    
3. wrzesień - październik 2024 r.  

− Rozwój czytelnictwa na terenie Gminy - informacja Gminnej Biblioteki Publicznej. 

− Stypendia wypłacane z budżetu gminy.  

− Informacja na temat realizowanych w gminie programów prozdrowotnych.  

− Sprawy bieżące.  
4. listopad 2024 r.  

− Informacja o stanie realizacji zadań placówek oświatowych za rok szkolny 
2023/2024 (udział dyrektorów jednostek).  

− Strategia rozwoju Gminy od roku 2025.  

− Projekt programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2025 rok.  

− Analiza sytuacji finansowej i założenia do budżetu Gminy Mszana na 2025 r.  

− Sprawy bieżące.    
5. listopad - grudzień 2024 r. 

− Projekt budżetu na 2025 rok.  

− Przygotowanie ramowego planu pracy komisji na 2025 r.  

− Sprawy bieżące.  
 
Innych propozycji nie było. Przewodnicząca poddała pod głosowanie plan pracy Komisji do 
końca roku 2024.  „Za” opowiedziało się 7 radnych. 
Przewodnicząca poinformowała, że przyjęty przez Komisję plan pracy musi zatwierdzić Rada 
Gminy, zostanie więc przygotowany projekt uchwały na sesję. 
 
Dalej w tym punkcie głos zabierali: 

• Radny Alojzy Wita zadał pytanie, dlaczego OSP Połomia nie otrzymała środków 
pieniężnych za frekwencję przy wyborach? 

• Odpowiedzi udzielił Zastępca Wójta Błażej Tatarczyk – na chwilę obecną żadna z gmin nie 
otrzymała tych środków. 

• Radny A. Wita poprosił o odpowiedź na piśmie, kto na profilu facebookowym gminy 
zablokował Pana Maziarza i jego żonę? I dlaczego są do dziś zablokowani? Dlaczego część 
komentarzy jest usuwana? 

• Radny Piotr Kuczera zwrócił uwagę, że w dalszym ciągu na PSZOK składane są ogromne 
ilości makulatury oraz odpadów wielkogabarytowych. Dlaczego nic z tym nie można 
zrobić? I dlaczego gmina nadal realizuje wywóz odpadów wielkogabarytowych spod 
posesji? 

• Odpowiedzi udzielił Zastępca Wójta Błażej Tatarczyk – Urząd Gminy w miarę możliwości 
stara się na bieżąco kontrolować PSZOK. W sytuacjach budzących wątpliwości 
natychmiast reaguje. Odbiór odpadów wielkogabarytowych spod posesji jest ujęty w 
regulaminie po telefonach, wnioskach i zapytaniach mieszkańców, m.in. pani Moniki 
Mrozek.  

• Radny Piotr Kuczera poprosił o wgląd do tego wniosku. Następnie zapytał, jaki byłby 
koszt zatrudnienia pracownika urzędu, który nadzorowałby pracę PSZOK? Zdaniem 
radnego, osoby zatrudnione w PSZOK są niekompetentne. Radny zgłosił wniosek 
formalny w sprawie wprowadzenia zmian do  regulaminu gospodarowania odpadami 
komunalnymi na 2025 rok.  
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Prowadząca obrady poddała wniosek pod głosowanie. 
Głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”. Wniosek został przyjęty. 
 
Dalej pytania zadawali: 

• Radny Alojzy Wita – jaki jest roczny koszt wywozu odpadów wielkogabarytowych? Z-ca 
odpowiedział, że odpowiedź zostanie  udzielona po sprawdzeniu na następnej komisji. 

• Na pytanie Radnego A. Wity, dlaczego na ul. Moszczeńskiej pobocza są wykoszone w 
całości, a na ulicach w Połomi  tyko wąskie pasy, Z-ca Wójta odpowiedział – na  ul. 
Moszczeńskiej pobocza koszone są  szerzej ze względów bezpieczeństwa, dochodziło tam 
do licznych zdarzeń drogowych ze zwierzyną leśną. 

• Radna Ilona Mura zgłosiła konieczność wykoszenia dojazdu do autostrady A1 oraz 
opylenia chodników na ul. Wodzisławskiej. 

Więcej pytań i głosów nie było. 

Pkt. 7. Zako ńczenie posiedzenia 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Ilona Mura zamknęła posiedzenie Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 
/-/  
Ilona Mura 
 
Protokołowała:   
/-/  
Monika Stroka           
 
 
 

Wniosek Komisji Spraw Społecznych 

z dn. 20.05.2024 r. 
 
Komisja Spraw Społecznych po dyskusji w sprawie funkcjonowania systemu gospodarki 
odpadami komunalnymi wnioskuje o wprowadzenie zmian do regulaminu gospodarowania 
odpadami komunalnymi na 2025 rok. 
 
Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 
/-/  
Ilona Mura 
 
      
                                             


